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Consell de Barri del Clot i del Camp de l’Arpa del Clot 

Assumpte Resum d’acords 
Lloc Centre Cultural La Farinera del Clot (Gran Via de les Corts Catalanes, 837 - 

Teatre Jesús Concernau) 
Data i hora 24 de novembre del 2022, a les 18 h 
 Sessió emesa per streaming: youtu.be/oPJwRDcdSjc 

Persones assistents 
 David Escudé, president del Consell de Barri i regidor del Districte 
 Juan Cabanas, vicepresident del consell 
 Javier Mesía, conseller de barri 
 F. Xavier Bañón, conseller tècnic 
 Sandra Enrique, consellera 
 Rosa Alemany, consellera 
 Lourdes Arrando, consellera 
 Maria Arenillas, consellera 
 Fernando Alcalde, conseller 
 Josep Garcia Puga, gerent 
 Xavier Candela, ponent 
 Sílvia Casorrán, ponent 
 Carme Herrero, coordinadora territorial i de projectes 
 Thais Domènech, secretària del Consell i tècnica de barri 
 Joan Aldana, tècnic de barri 

Entitats i equipaments 
 Plataforma Millorem el Camp de l’Arpa 
 Associació de Veïns i Comerciants del Camp de l’Arpa 
 AV del Clot-Camp de l’Arpa 
 AFA escola Antoni Balmanya 
 AFA escola Miralletes 
 AFA escola Rambleta del Clot 
 AFA escola Dovella 

Ordre del dia 
1. Programa funcional de la masia de Can Miralletes i entorns. 
2. Nous carrils bici al barri. 
3. Informació sobre pisos propietat de la SAREB al barri. 
4. Torn obert de paraules. 

Els documents presentats durant la sessió es poden consultar al següent enllaç: 
ajuntament.barcelona.cat/santmarti/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri. 

Districte de Sant Martí 
Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 

C. Andrade, 9 
08018 Barcelona 
934 027 000 
dspit@bcn.cat 
barcelona.cat/santmarti 

Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
Districte de Sant Martí 

C. Andrade, 9 
08018 Barcelona 
93 402 70 00 
dspit@bcn.cat 
barcelona.cat/santmarti 

http://www.youtube.com/watch?v=oPJwRDcdSjc&feature=emb_title
http://ajuntament.barcelona.cat/santmarti/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri
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1. Programa funcional de la masia de Can Miralletes i entorns. 

El conseller de barri dóna la paraula al gerent que fa l’exposició amb el suport de 
documentació en format digital. Per a l’exposició de la primera part, el gerent dóna la 
paraula al Sr. Candela, director de projectes de Parcs i Jardins, qui també parla de les 
remodelacions del parc del Clot i explica que l’objecte del projecte de Can Miralletes és 
l’arranjament de la part exterior. També s’actuarà en el drenatge i el clavegueram i les fonts 
de l’àrea de gossos. Al parc del Clot les actuacions van orientades a arreglar les zones verdes 
i la xarxa de reg. Fa una breu explicació sobre en què consisteix la redacció d’un projecte. El 
promotor del projecte de Can Miralletes i el parc del Clot és Parcs i Jardins i proposa a BIMSA 
perquè redacti el projecte. El projecte és revisat per de departaments tècnics de 
l’Ajuntament i fins que no estigui tot correcte no s’aprova. Un cop aprovat, el projecte passa 
a licitació. 

El projecte de Can Miralletes està actualment en procés de licitació i es preveu l’inici de les 
obres durant el segon trimestre de 2023. El projecte del parc del Clot està pendent 
d’aprovació i es preveu que sigui durant el mes de desembre de 2022 i la licitació es preveu 
al gener del 2023. El gerent complementa l’exposició explicant el programa funcional de la 
masia de Can Miralletes, i diu que hi haurà dues plantes d’una masia rehabilitada que es 
destinaran a un projecte anomenat “Espai per al medi ambient i la biodiversitat” i anirà 
adreçat a famílies amb infants de fins a 12 anys. S’hi faran activitats orientades al 
coneixement i la cura del medi ambient. L’horari proposat és de dimarts a dissabte per la 
tarda, de 16.30 a 19 h durant la temporada d’hivern i a l’estiu potser s’allargui fins les 20 h. 
Els dissabtes obririen també pel matí d’11 a 13 h. 

Pregunta: el Sr. Muñoz, de l’AFA de l’escola Miralletes, pregunta si fer els camins amb sauló 
garanteix l’accessibilitat del parc ja que no saben si això es degrada perquè sembla sorra. 
També vol saber si les fustes que s’hi posaran al parc evitaran les esllavissades de terra. 
Demana que se segueixi amb el servei de neteja encara que no llueixi degut a les obres. 
Afegeix si es poden accelerar els terminis de les obres per evitar l’acumulació de brutícia. 
També demana si es pot posar més senyalització reforçant el civisme de les persones 
propietàries de gossos. Finalment, pregunta per l’accés a l’escola un cop finalitzada l’actuació 
del parterre davant de l’escola. 

El Xavier explica que els camins de sauló amb pendent inferior al 2% s’ajusten a la 
normativa i són accessibles. Per sobre del 2% existeix la possibilitat que hi hagi escorrentia i 
per això es fa servir sauló estabilitzat. Respecte les esllavissades, diu que els parterres són 
molt estrets i tenen més pendent degut a la configuració del parc. En aquests casos s’actua 
reforçant els extrems. Tot i així, si hi ha pluja forta, la terra acabarà a l’altre cantó de la 
plaça. Pel que fa a reforçar la neteja durant l’obra, explica que la responsabilitat de la neteja 
fora de l’àmbit de l’obra, malgrat ser un parc, no és de Parcs i Jardins sinó de les 
concessions de neteja de la ciutat. Durant l’obra, la neteja de l’espai és responsabilitat de 
l’executora de l’obra. Pel que fa als terminis, no es poden accelerar perquè estan establerts 
per llei. Però un cop executada l’obra, si tot va bé, podria reduir-se. En relació a la 
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senyalització de la zona de gossos, qualsevol actuació serà benvinguda per part de Parcs i 
Jardins. Finalment i pel que fa als accessos, aquests estaran garantits. 

Pregunta: el Sr. Catasús manifesta que l’horari de la Masia els sembla insuficient. Un espai 
familiar hauria d’estar obert els dissabtes per la tarda i els diumenges. Demanen una tercera 
persona treballant-hi per poder oferir aquest horari. Apunta que les activitats són per a tots 
els públics, no només per a la canalla. Sobre el parc del Clot, diu que encara queden coses 
per arreglar i que calen solucions estructurals. 

Pregunta: la Sra. Antònia se suma al Sr. Catasús i diu que cal fer un manteniment perquè les 
inversions de Can Miralletes i el parc del Clot perdurin en el temps. Afegeix que el fet de 
tancar els parcs per la nit ajuda en el seu manteniment. 

El regidor respon que l’espai de Can Miralletes és preferentment per a les famílies però això 
no vol dir que els sigui exclusiu. Reconeix que el parc del Clot necessita els arranjaments que 
demana el veïnat. Pel que fa a la neteja, diu que cada matí passa l’equip de neteja però, 
com que el parc té un ús intensiu, en arribar la tarda ja no està tan net. 

2. Nous carrils bici al barri. 

El regidor dóna la paraula a la Sra. Casorrán per a l’exposició del punt amb suport 
d’informació en format digital i explica que l’objectiu és que tots els carrers de Barcelona 
siguin pedalables. Mostra plànols amb les previsions d’execucions de 2022 i 2023. Es crearan 
els següents carrils bici en aquests carrers: 

• Pg. Maragall, entre Freser i Rosselló, i com a novetat es crearà una placeta al carrer 
Conca amb zona verda que millorarà la connectivitat dels carrers 

• C. Còrsega, amb Freser i Los Castillejos 
• C. Independència, entre Sant Antoni M. Claret i av. Meridiana 
• C. Mallorca, entre Clot i Cartagena 
• C. Mallorca, entre Cartagena i Sicília 
• C. Mallorca, entre Sicília i Comte d’Urgell 
• C. Mallorca i av. Roma, entre Comte Borrell i Tarragona 
• C. Cantàbria, amb Santander i el pont del Treball Digne 
• C. Perú, entre Llacuna i Bac de Roda 

Els següents carrils bici encara estan en fase de redacció: 

• Av. Diagonal, entre Ciutat de Granada i Josep Pla 
• Front del litoral 

Pregunta: el Sr. Catasús demana que per a la creació de carrils bici es doni l’opció de 
participar al veïnat i els comerciants perquè fer aportacions segons les necessitats. Diu que 
hi ha pendent l’ampliació de la pl. Heroïnes de Girona i que es podria fer fàcilment pel c. 
Rosselló. En el plànol mostrat, el carril bici fa ziga-zaga pel carrer Independència i sembla 
que vagi en contra de la idea d’ampliar la plaça. Mostra preocupació per com acabaran els 
aparcaments degut als carrils bici i també per les zones de càrrega i descàrrega. 
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La Sra. Casorrán diu que les places de càrrega i descàrrega es mantindran, i en tot cas seran 
reubicades. Pel que fa a les motos, si es posa un cordó de serveis probablement hi haurà 
motos que aparquin il·legalment a la vorera i caldrà veure com solucionar-ho. En quant a la 
participació, explica que és molt difícil obrir processos participatius per a tots els projectes 
que hi ha en execució. El que s’està fent és informar mitjançant els canals establerts. Quant 
a la plaça de les Heroïnes diu que estudiarà el tram que fa ziga-zaga. 

Pregunta: des de la plataforma de veïns Millorem el Camp de l’Arpa, insisteixen en la 
perillositat de la cruïlla del c. Eterna Memòria amb Freser tal i com han fet en Consells de 
Barri anteriors. Segons el plànol no hi ha cap actuació a la cruïlla i pregunta quan s’hi 
actuarà per resoldre’n la perillositat. En quant a la plaça que es farà al c. Conca, pregunta si 
no seria millor no fer-hi res i reformar la placeta de les Tortugues mitjançant un projecte 
global. També es vol sumar a la intervenció del Sr. Catasús pel que fa a la participació. 

El regidor respon que pel que fa a la placeta de les Tortugues, hi haurà un projecte global 
que inclourà també la reforma d’altres llocs que encara estan pendents així com el 
soterrament del cablejat que és una petició històrica. 

La Sra. Casorrán explica que amb un projecte de carril bici les millores que es poden fer són 
limitades. Tot i això, hi ha un projecte paral·lel on sí que s’actuarà sobre la cruïlla. També 
s’hi faran millores amb la superilla del Camp de l’Arpa, amb l’objectiu de pacificar el trànsit. 

Pregunta: el Sr. Miquel se suma a l’aportació del Sr. Catasús pel que fa a la càrrega i 
descàrrega. Si es pacifiquen els xamfrans els camions no poden descarregar, i els que porten 
mercaderies dels supermercats necessiten gairebé una hora. Les furgonetes blindades que 
recullen els diners de la caixa paren al carril bici perquè no tenen un altre lloc. Reflexiona 
sobre l’ús dels carrils bici atès que hi ha persones que circulen en bicicleta per la vorera. 

Les places de càrrega i descàrrega es mantindran i es milloraran. S’entén que l’activitat de 
càrrega i descàrrega es fa allà on el personal que la realitza li va millor sempre i quan es faci 
en un lloc i en un horari on no es molesti. Els carrils bici s’estan traient de la vorera i baixant 
a la calçada perquè les persones vianants no tinguin interferències, però per això cal que es 
creïn els carrils a la calçada i els vehicles motoritzats respectin la velocitat màxima. 

Pregunta: un veí celebra que hi hagi més carrils bici, però explica que al c. Independència, 
quan puja, els cotxes que venen del c. Badajoz, de l’av. Diagonal i de la Gran Via, agafen el 
c. Independència per girar al c. Aragó. Això augmenta el volum de cotxes entre Meridiana i 
Aragó envaint el carril bus i fent girs a les cruïlles tancant el pas dels cotxes que volen seguir 
recte. Diu que en aquest tram seria molt perillós per les bicicletes baixar a la calçada i 
s’hauria d’estudiar molt bé com posar el carril bici. 

La consellera explica que el carril bici es farà continu, amb peces i segregat. 

3. Informació sobre pisos propietat de la SAREB al barri. 

El conseller indica que no s’ha pogut recollir tota la informació necessària per tractar aquest 
punt però tan aviat com la tinguin es facilitarà a l’AVV i a totes les persones interessades. 
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El Sr. Catasús indica que demanen informació sobre el nombre de pisos que hi ha de la 
SAREB al barri i en quin punt estan en el procés d’adquisició. 

4. Torn obert de paraules. 

El conseller dona la paraula a les persones que volen intervenir. 

Pregunta: des de la Plataforma Millorem el Camp de l’Arpa exposen qüestions sobre la 
neteja. Explica que a la sessió de retorn que es va fer al centre cívic de la rbla. Guipúscoa no 
es va donar resposta a algunes de les preguntes que es van plantejar. També explica que hi 
ha incidències recurrents de neteja que s’han comunicat a regidoria i d’allà s’ha traspassat a 
conselleria i no es trasllada al departament de neteja, incomplint el termini de 30 dies per 
respondre. També explica que hi ha pràctiques incíviques per part de persones que 
condueixen camions que fan la descàrrega de trastos vells als contenidors del carrer. 
Demanen poder fer una reunió amb el Sr. Jurado per comentar les propostes de millora de 
neteja. Volen finalitzar amb tres preguntes sobre mobilitat. A la cruïlla del c. Muntanya amb 
Ruiz de Padrón hi ha un gir a la dreta que és molt estret i es va posar un cons de color blau 
que actualment estan pel terra degut al pas de camions. Això impedeix el gir dels autobusos 
blaus que porten a persones amb discapacitat. Volen saber què s’hi pot fer. D’altra banda, 
pregunten si hi ha alguna normativa que reguli la distància que ha d’haver entre els clubs de 
cànnabis i les escoles, perquè n’hi ha tres de localitzats. Pregunten quina plantilla de Guàrdia 
Urbana hi ha assignada al barri del Clot i el Camp de l’Arpa després de les noves 
incorporacions i quines notícies hi ha sobre la instauració de la figura de policia de barri. 
Demana si es pot fer un consell de barri a la Masia si les obres ja estan finalitzades. 

Respecte els clubs de cànnabis, el regidor respon que no són legals i per tant, com que no 
han d’existir, no ha d’haver cap distància. Quant a les comunicacions a la regidoria i a la 
conselleria sobre les incidències de neteja, diu que la conselleria no és el lloc on s’han 
d’adreçar sinó la regidoria, i que cal fer una feina de camp. Pel que fa als mobles, poca cosa 
més es pot fer més enllà de trucar al 112. Tot i així, el servei de neteja té els punts negres 
identificats i hi ha retirada de trastos gairebé cada dia per culpa de l’incivisme. Respecte a la 
Guàrdia Urbana, explica que ja no es comparteixen els dispositius nocturns amb Ciutat Vella 
cosa que permet tenir-ne més per Sant Martí. Dóna la paraula a l’intendent , que indica que 
han incrementat les unitats en un 20% i que s’incorporen nous efectius al mes de gener. En 
quant a la policia de barri, el Clot i el Camp de l’Arpa tenen dues persones com a referents 
de la policia de barri amb la tasca de planificar serveis en aquells punts on es creu o es té 
constància que hi ha incidències. Intervencions de 24h al dia en punts on hi ha incivisme és 
impossible, però sí que s’han fet actuacions en punts conflictius. 

Pregunta: el Sr. Ferran, en nom de l’AFA de la Rambleta del Clot juntament amb un company 
de l’AFA de l’escola Dovella, explica que en les hores d’entrada a les escoles es formen grups 
de famílies que venen de la part alta del barri cap a la Rambleta del Clot i es troben que han 
de passar pels encreuaments del c. València amb el c. Muntanya i del c. Clot amb el c. 
Gabriel i Galán. Un d’aquests encreuaments ja ha estat aprovat per fer una intervenció 
urbanística però els preocupa que s’endarrereixin els terminis d’execució. Afegeix que les 
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famílies, amb les presses d’arribar a l’escola, creuen el c. València per un lloc on no hi ha pas 
de vianants i demana que s’afegeixi un eix de mobilitat en aquesta part. 

El regidor dóna la paraula al vicepresident del Consell per intervenir, i comunica que el mes 
passat va ser escollit com a representant del districte a la ciutat i té la tasca de reunir-se 
amb els vicepresidents i vicepresidentes dels altres barris del districte per recollir tot allò que 
volen que porti al consell de ciutat. D’altra banda vol informar que ha recollit diverses 
queixes sobre la zona provisional que s’ha fet a la Gran Via entre Bilbao i Independència en 
referència a les bicicletes, la falta d’aparcament, les sortides a l’autopista i la necessitat de 
fer una zona de càrrega i descàrrega de 24h. 

Pregunta: el Sr. Catasús se suma a la petició de fer el Consell de Barri a la Masia. Demana 
que les lloses del c. Rogent s’arreglin perquè hi ha risc de que la gent hi ensopegui. Demana 
que quan tinguin els resultats de les sonometries de les terrasses les facin arribar a l’assoc. 
de veïns i veïnes. També demana que el paviment que es faci al tram del c. Mallorca es faci 
definitiu i bé en lloc de provisional i a corre-cuita. Pregunta quan es posarà en marxa el Pla 
d’Usos i si tenen informació al respecte. Finalment comenta que hi ha molts escocells sense 
arbres i si aquests formen part dels 8.000 que es va comunicar que es plantarien. 

El regidor diu que el paviment del c. Rogent es farà bé. Diu que encara no tenen els 
informes de sonometria. El tema del Pla d’Usos està dins l’àmbit d’Urbanisme i el gerent s’ho 
anota per demanar informació. En quant els escocells, el gerent diu que es replantaran. 

Pregunta: una veïna diu que degut a la cursa organitzada per la Festa Major del Clot i el 
Camp de l’Arpa es van treure uns fitons al c. Sibelius amb València i demana que es tornin a 
posar. Comunica que la Sra. Olga Pané de l’Hospital del Mar va ser convocada al Parlament 
per donar explicacions sobre la privatització del servei d’esterilització i no hi va anar. 

Pel que fa als fitons, el gerent ho anota, i en quant al tema de la Sra. Pané, el conseller 
Mesía ho preguntarà. 

Pregunta: un veí demana més fermesa amb els patinets elèctrics. En el tram del c.Freser 
entre Rogent i Eterna Memòria hi ha una botiga de cotxes que té uns cartells informatius 
indicant que el propietari traspassarà la seva llicència perquè la gent habiti dins els cotxes. 

El regidor indica que estaran al cas per parlar-ne amb la Guàrdia Urbana. 

Thais Domènech 
Secretaria del Consell de Barri del Clot i del Camp de l’Arpa del Clot 

Barcelona, 24 de novembre del 2022 


